

Terres d'étoiles

Domaine Christophe Mittnacht

Grand Cru Pinot Gris Rosacker



CÉPAGE: 100 % Pinot Gris

GRAPE VARIETY: 100% Pinot Gris

VIGNOBLE

Sans aucun doute l'un des grands terroirs d'Alsace. Le Rosacker s'étend au Nord de Hunawihr, à une altitude de 260 à 330 m. Exposé Est-Sud-Est il repose sur un sol lourd, marno-calcaire et riche en magnésium. Age des vignes : 30 ans Densité de plantation : 5500 pieds/hectares Travail du sol : labour et enherbement Rendement : 30 hl/hectare

VINEYARD

Without doubt one of the great terroirs of Alsace. The Rosacker extends to the north of Hunawihr, at an altitude of 260 to 330 m. Exposed East-South-East, it lies on a heavy, marly-limestone soil rich in magnesium. Age of the vines: 30 years Planting density: 5500 vines/hectare Soil preparation: ploughing and grassing Yield: 30 hl/hectare

VINIFICATION / ÉLEVAGE

Vendanges manuelles
Pressurage des raisins entiers
Elevage 9 mois sur lies fines en foudres

VINIFICATION / AGING

Manual harvest
Pressing of whole grapes
Aging 9 months on fine lees in tuns

DÉGUSTATION

Le Pinot Gris 2017 possède une robe jaune or intense. Le nez est intense et présente une belle complexité dominée par des arômes fruités et épicés. La bouche est soyeuse et généreuse, relevée par une élégante fraîcheur. Les saveurs de fruits du verger et de miel enrobent le palais et se prolongent sur des notes fumées et quelques touches de noisettes. Un grand vin qui se révélera pleinement dans les 5 prochaines années.

TASTING

The Pinot Gris 2017 has an intense golden yellow colour. The nose is intense and presents a beautiful complexity dominated by fruity and spicy aromas. The mouth is silky and generous, enhanced by an elegant freshness. The flavours of orchard fruits and honey coat the palate and continue with smoky notes and a few touches of hazelnut. A great wine that will fully reveal itself over the next 5 years.

Accords Mets & Vins

Merveilleux avec tout type de foie gras, à tester sur vos recettes exotiques et/ou épicées

Food and wine pairing

Wonderful with all types of foie gras, to be tried with your exotic and/or spicy recipes